
PROTOKÓŁ NR VI/2019 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 28 lutego 2019r. 

 

Na  stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. 

Nieobecni radni – M.Hetnarowicz 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12:00 Przewodniczący K. Kozina, który  po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

➢ otwarcie sesji i stwierdzenie quorum, 

➢ przyjęcie porządku obrad. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacja o realizacji interpelacji i wniosków radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji 

oraz w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o działalności świetlic wiejskich działających na terenie gminy Damnica. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019r. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2019-2025. 

7. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu wynajmowania bazy lokalowej 

szkół prowadzonych przez Gminę Damnica. 

8. Projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Wandy Chotomskiej           

w Domaradzu. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej                   

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Damnica. 

10. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej    

w Damnicy. 

11. Projekt uchwały w sprawie Damnickiego Bonu dla Malucha. 

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz               

z udziałem w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica. 

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy         

z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie z dotychczasowymi 

dzierżawcami umów dzierżawy na okres do trzech lat, nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Damnica. 



16. Projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa Świecichowo i utworzenia dwóch 

odrębnych sołectw. 

17. Projekt uchwały w sprawie nadania statutów sołectw Gminy Damnica. 

18. Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Damnica. 

19. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Damnica na 2019r. 

20. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Damnica na 2019r. 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wolne wnioski i informacje. 

23. Zakończenie Sesji. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji tj.  17 stycznia 

2019r. został sporządzony, podpisany i opublikowany w BIP Urzędu Gminy Damnica. 

 

Ad. 2 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z pracy w okresie międzysesyjnym. 

I. Zadania realizowane w zakresie inwestycji: 

1. Podpisano umowę na sporządzenie dokumentacji projektowej dla dokończenia 

przebudowy drogi Świecichowo – Wiatrowo. Złożono wniosek w Wojewódzkim Biurze 

Geodezji i Terenów Rolnych w Gdańsku  o dofinansowanie.  Szacunkowa wartość 

zadania wynosi 277 881,60 zł. Wnioskowana kwota dofinansowania 136 161,98 zł. 

2. Zlecono sporządzenie dokumentacji projektowej oświetlenia w Zagórzycy (do rodzinnego 

domu dziecka). 

3. Zlecono także sporządzenie wyceny rozbudowy oświetlenia w miejscowości Sąborze  i 

Stara Dąbrowa, oraz oświetlenia przystanku w miejscowości Wiszno. 

4. Wysłano zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowej i kosztorysowej 

wraz z uzyskaniem decyzji ( Zezwolenie na Realizację Inwestycji Drogowej) dla budowy 

dróg gminnych. 

5. Wysłano zapytanie ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowej i kosztorysowej na 

rozbudowę sieci wodociągowej w miejscowości Mrówczyno. 

6. Podjęto decyzję o rozbiórce budynku gospodarczego na placu za urzędem gminy. Aby 

doprowadzić budynek do prawidłowego stanu technicznego należałoby ponieść zbyt 

wysokie koszty. 

7. Ministerstwo Sportu i Turystyki potwierdziło przyjęcie rozliczenia zadania budowy 

Otwartej Stref Aktywności w Sąborzu. 

8. Fundacja Orły Sportu przyjęła wniosek o dofinansowanie dwóch stanowisk opiekunów 

Orlika w Damnie, w ramach programu Lokalny Animator Sportu. Obecnie oczekujemy na 

podpisanie umowy o dofinansowanie. Wydatki własne gminy dot. wynagrodzenia 

animatorów zostaną pomniejszone o dotację ze środków zewnętrznych w kwocie     

10 800,00 zł. Ze środków gminy zostanie zatrudniony opiekun „Orlika” w Damnicy. 

9. Dnia 7 lutego 2019 roku ogłoszono otwarty konkurs ofert na wykonanie zadań 

publicznych w roku 2019 w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej oraz  

działalności na rzecz osób niepełnosprawnych. 



Na realizację powyższego zadania w budżecie gminy na 2019r.  przeznaczono środki 

finansowe w następujących wysokościach: 

1) na zadania z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej kwotę     

145 000,00 zł. W roku 2018 na realizację zadań tego samego rodzaju przeznaczono    

130 000,00 zł. 

2) na zadania z zakresu działalności na rzecz osób niepełnosprawnych kwotę 8 000,00 zł. 

W roku 2018 na realizację zadań tego samego rodzaju przeznaczono 5 000,00 zł. 

10. Dnia 22 lutego 2019 r. ogłoszono przetarg na zakup i dostawę betonu towarowego (B-30) 

w ilości od 300 m3  do 500 m3  z przeznaczeniem na budowę dróg gminnych betonowych. 

11. Zwrócono się do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolniczego w Pruszczu Gdańskim            

o zezwolenia na przesunięcie przystanku w Mianowicach w działkę własności KOWR.  

Obecnie przystanek znajduje się w pasie drogi krajowej na granicy działek 19/2 oraz 185 

obręb Mianowice. W związku z bliską lokalizacją przystanku od znaku drogowego 

oznaczającego teren zabudowany miejscowości, kierujący pojazdami jadący drogą często 

nie zmniejszają swej prędkości na tak krótkim odcinku, co stanowi realne zagrożenie dla 

korzystających z przystanku. Z uwagi na fakt, że przystanek stanowi miejsce oczekiwania 

dzieci na autobus szkolny, po konsultacji z radnym i mieszkańcami najlepszym 

rozwiązaniem dla zwiększenia ich bezpieczeństwa byłoby odsunięcie przystanku o 

maksymalnie 5 m od drogi oraz ustawienie w bliskiej lokalizacji barierek ochronnych. 

12. W dniu 26 lutego 2019r. w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Pomorskiego złożono 

wniosek o dofinansowanie budowy nowej wiaty w obrębie terenu rekreacyjnego w Karżniczce. 

Szacunkowa wartość zadania 62.345,00 zł. Wnioskowana kwota dofinansowania 10 000,00 zł. Na 

podobnych zasadach zrealizowano w 2018r. projekt w Łojewie. 

13. W dniu 26 lutego 2019r. wykonany został roczny przegląd techniczny w rozumieniu      

art. 62 ust. 1 pkt. 1 ustawy Prawo Budowlane w zakresie elementów budynku, budowli      

i instalacji i narażonych na szkodliwe wpływy atmosferyczne i niszczące działania 

czynników występujących podczas użytkowania obiektów: administracyjnym Urzędu 

Gminy Damnica, świetlicy wiejskiej w Mianowicach oraz obiekcie po remizie strażackiej 

w Damnicy. Przegląd wykonała go firma IBS Inwestycje Sp. z o.o. Sp. K.  ul. Odrowąża 

15, Warszawa. Po kontroli ogólnie stan budynków wymienionych budynków określa się 

na dobry. Obiekty nadają się do dalszego użytkowania.  W związku z powyższym  

przyszłym tygodniu nastąpi przeniesienie ZGK do budynku po byłej remizie. 

II. Informacje: 

1. Zarządzeniem Nr 14/2019 z dnia 21 stycznia 2019r. Wójt Gminy Damnica powołał Pana 

Grzegorza Kiczmachowskiego na stanowisko Zastępcy Wójta Gminy. 

2. W dniu 22 stycznia 2019r. w Urzędzie Gminy w Damnicy odbyło się inauguracyjne 

posiedzenie Gminnej Rady Seniorów w Damnicy pierwszej kadencji. Głównym punktem 

obrad były wybory prezydium Rady. W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 

przewodniczącym Gminnej Rady Seniorów został Pan Zdzisław Kwaśniewski, 

wiceprzewodniczącym został Pan Walter Cymek a sekretarzem Pani Zofia Kostrzewa. 

Gminna Rada Seniorów w Damnicy powstała w ramach Projektu „Srebrna Sieć” 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. Jest organem konsultacyjnym, 

doradczym i inicjatywnym w zakresie  planowania oraz realizacji polityki senioralnej.      



Ma na celu reprezentowanie potrzeb i interesów osób starszych, które zamieszkują na 

terenie Gminy Damnica. 

3. 24 stycznia 2019r.w Damnie i Damnicy odbyły się spotkania informacyjne  w ramach 

rządowego programu „Czyste powietrze” zorganizowane przez Fundacje Global-Eco.  

4. Dnia 25 stycznia 2019 roku w szkole imienia Jana Brzechwy w Damnie odbył się                   

IV Międzyszkolny  Kaszubski Przegląd Dokonań Szkół pod tytułem „Gòdë   w krôjnie 

Grifa i Dãbù” (Boże Narodzenie w krainie Gryfa i Dębu) pod patronatem Starosty 

Powiatu Słupskiego, Pana Pawła Lisowskiego. W przeglądzie wzięło udział 118 

uczestników ze szkół podstawowych w: Damnicy, Zagórzycy, Głobinie, Stowięcinie, 

Główczycach, Pobłociu i Damnie. 

5. W piątek 25 stycznia br., odbył się Konwent Wójtów i Burmistrzów Powiatu Słupskiego 

zorganizowany przez Starostę Słupskiego Pawła Lisowskiego oraz Panią Burmistrz Kępic 

Magdalenę Majewską. Gmina Damnica reprezentował Wójta Gminy Andrzeja Kordylasa   

i Zastępca Wójta Grzegorz Kiczmachowski. Celem konwentu była prezentacja nowo 

wybranych władz samorządowych oraz instytucji działających na terenie powiatu, ze 

wskazaniem obszarów współpracy. 

6. Dnia 28 stycznia br.  jedna z najstarszych mieszkanek gminy Damnica Pani Janina 

Kostrzewa z Dąbrówki skończyła 90 lat. Z tej okazji do domu jubilatki z najlepszymi 

życzeniami i kwiatami udali się  przedstawiciele władz gminy . 

7. W dniu 29 stycznia 2019 r.  Wójt Gminy uczestniczył w  uroczystości zorganizowanej 

przez Powiatowy Urząd Pracy w Słupsku z okazji 100-lecia Publicznych Służb 

Zatrudnienia. 

8. 30 stycznia 2019r wójt gminy wystosował pismo do Starosty Powiatu Słupskiego w 

sprawie pozyskania przez gminę Damnica środków finansowych, które powiat uzyskał z 

tytułu przejazdu pojazdów nienormatywnych (przewożących elementy turbin wiatrowych)  

po drogach powiatowych położonych na terenie naszej gminy. 1 lutego odbyło się 

spotkanie starosty słupskiego z wójtami gmin: Potęgowo, Słupsk i Damnica. Ustalono, że 

powiat zainwestuje uzyskane środki w drogi powiatowe wymienionych gmin w kwotach 

po 50 tyś. zł, proporcjonalnie do ilości wiatraków. Wójt gminy Damnica i Potęgowo 

zaproponowali aby te środki przeznaczyć na przebudowę drogi Bobrowniki- Grapice. 

9. W dniu 31 stycznia 2019r. Wójt Gminy spotkał się z sołtysami Gminy Damnica. Tematem 

spotkania były sprawy związane ze zbliżającymi się wyborami do organów sołectwa oraz 

zmiany do statutów sołectw a także sprawy wynikające z działalności gminy. 

10. Ze względu na  liczne zapytanie mieszkańców,  Wójt Gminy zwrócił się do Polskiej 

Spółki Gazownictwa Sp. z o.o. o doprecyzowanie informacji o możliwości podłączenia 

miejscowości z Gminy Damnica w ramach inwestycji polegającej na: „Budowie 

gazociągu średniego ciśnienia wraz z infrastrukturą towarzyszącą realizowaną w ramach 

przedsięwzięcia pn. Gazyfikacja południowej części powiatu słupskiego – Etap IV.” 

Spółka Gazownictwa poinformowała, iż na terenie  Gminy Damnica na chwilę obecną 

planuje gazyfikację miejscowości Wielogłowy i Sąborze. Budowa gazociągu dla 

pozostałych miejscowości ujętych w ramach przedsięwzięcia jest uzależniona od 

otrzymania przez Spółkę Gazownictwa dofinansowania z UE. Szacuje się, że nastąpi to 

nie wcześniej niż w latach 2021-2022. W skrajnej sytuacji – braku dofinansowania ze 

środków unijnych – inwestycja może nie dojść do skutku  w tym etapie i zostanie 



odłożona na kolejne lata. Gmina poczyni ze swej strony wszelkie starania, aby gazyfikacja 

terenów Gminy została zrealizowana w jak najkrótszym czasie. Wójt gminy zwrócił się do 

spółki o pilne spotkanie w/w sprawie, które miało miejsce 18 lutego w Koszalinie. 

Ostatecznie uzyskano informacje, że gazyfikacja naszej gminy rozpocznie się w tym roku 

dla miejscowości Wielogłowy i Sąborze, natomiast decyzja o budowie odcinek gazociągu 

w kierunku Damnicy zostanie podjęta  wcześniej niż w końcu 2010 roku i zostanie 

poprzedzona weryfikacją i uzupełnieniem wcześniejszych wniosków mieszkańców i firm. 

11. Wychodząc  naprzeciw potrzebom  seniorów  gminy, którzy mają utrudniony dojazd 

do  Urzędu Gminy, jednostek organizacyjnych gminy lub ośrodka zdrowia od                             

1 lutego 2019r. pilotażowo uruchomiono darmowe kursy busów z większości 

miejscowości gminy  dla osób starszych(emerytów i rencistów). Kursy odbywają się trzy 

razy w tygodniu. Koncepcja uzyskała pozytywną opinię Gminnej Rady Seniorów. Plan 

dowozów jest monitorowany i  może ulegać zmianom, po dokładnym rozeznaniu jakie 

jest zapotrzebowanie na częstotliwość dojazdów oraz nasze możliwości finansowe i 

techniczne.  

Mieszkańcy z  miejscowości do których nie dojeżdża gminny samochód mogą raz w 

miesiącu poprosić o bezpłatny dowóz. 

12. Od 1 lutego 2019 roku na terenie Gminy Damnica działa punkt nieodpłatnej pomocy 

prawnej dla mieszkańców powiatu słupskiego na podstawie przepisów ustawy z dnia              

5 sierpnia 2015 r. o nieodpłatnej pomocy prawnej, nieodpłatnym poradnictwie 

obywatelskim oraz edukacji prawnej. 

Mieszkańcy gminy mogą korzystać z porad prawnych  w Urzędzie Gminy Damnica,                

w dniach : poniedziałki:  14:00 – 18:00, piątki  :  8:00 – 12:00. 

13. 6 lutego  2019 r. w Kobylnicy odbyło się spotkanie podsumowujące jeden z etapów 

realizacji projektu pn. Srebrna Sieć, w którym udział bierze również Nasza Gmina. 

Projekt ten polega na świadczeniu seniorom zintegrowanego, lokalnego systemu usług 

społecznych wykorzystujących zdalne technologie informacyjne tj.: 

teleopieka, rehabilitacja domowa, instrumenty animacji środowiskowej – sąsiedzkie sieci 

samopomocowe i promocja wolontariatu senioralnego, wypożyczanie sprzętu 

rehabilitacyjnego, srebrny telefon. Nasza Gmina  reprezentowana była przez Zastępcę 

Wójta Grzegorza Kiczmachowskiego, Gminną Radę Seniorów i pracowników GOPS. 

14. 6 lutego odbyło się pierwsze spotkanie z mieszkańcami budynki na W.Witosa 17  w 

Damnicy w sprawie utworzenia wspólnoty mieszkaniowej, porządków wokół  posesji oraz 

wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz Gminy fragmentu działki.  

15. W wyniku przeprowadzonego konkursu na  Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Damnicy z dniem 7 lutego 2019r. na stanowisku tym  zatrudniony został Mariusz 

Barański.                     

16. Prowadzono konsultacje społeczne dotyczące: 

1) dokonania podziału sołectwa Świecichowo i utworzenia dwóch odrębnych sołectw: 

- sołectwa Świecichowo, obejmującego obszar miejscowości Świecichowo; 

- sołectwa Mrówczymo, obejmującego obszar miejscowości Mrówczyno. 

2) nadania statutów dla tworzonych sołectw, 

3) zmiany statutów sołectw Gminy Damnica. 

 



17. Realizując obowiązek wynikający z  ustawy o utrzymaniu czystości i porządku                 

w gminach przystąpiono do aktualizacji ewidencji zbiorników bezodpływowych (szamb) 

oraz ewidencji przydomowych oczyszczalni ścieków. Mieszkańcy gminy, w terminie do             

25 lutego br. mogli składać w Urzędzie Gminy druki zgłoszeń do ewidencji zbiorników 

bezodpływowych (szamb) oraz ewidencji przydomowych oczyszczalni ścieków. 

18. Trwają prace przy budowie mostu w Damnie. Stary most został wyburzony. Przeprawa 

przez Łupawę  odbywa się po moście tymczasowym dla pojazdów do 20 ton. Natomiast 

dla pojazdów powyżej 20 ton wyznaczony został objazd. 

19. 12 lutego 2019 roku wójt gminy wziął udział w zebraniu sołeckim w Łebieniu a 16 lutego 

w zebraniu sołeckim w Karżniczce. W spotkaniach wzięli udział radni gminy Wanda 

Kucharska i Agnieszka Szarłot-Dietrich. 

20. W dniu 17 lutego 2019r. w Szkole Podstawowej w Damnie odbył się koncert „Kapeli                 

z Gminy Damnica”. Artyści zaprezentowali swoje przeboje z najnowszej płyty „Tu i 

Teraz”. 

21. W dniu 20 lutego br. w Gminie Damnica po raz pierwszy formalnie ukonstytuowała się 

Wspólnota Mieszkaniowa. Właściciele lokali w budynku Witosa 17 w Damnicy 

zdecydowali się wyłonić zarząd wspólnoty, ustalić zaliczki na eksploatację i remonty oraz 

najbliższe plany remontowe. Obsługi w zakresie administrowania budynkiem oraz 

terenem przyległym podjęło się przedsiębiorstwo Interhouse Ireneusz Falejczyk ze 

Słupska, które świadczy usługi w tym zakresie. Gmina Damnica wspiera takie działania, 

bowiem przyczyniają się one do poprawy stanu technicznego obiektów, co przekłada się 

na warunki zamieszkiwania zarówno właścicieli, jak i najemców, a także poprawy 

estetyki nieruchomości. 

22. 22 lutego 2019 wójt gminy spotkał się z wójtem gminy Główczyce w sprawie wspólnego 

stanowiska w sprawie zmiany parytetów w finansowaniu inwestycji drogowych 

realizowanych przez powiat słupski. 

23. 23 lutego 2019r odbyło się zebranie sprawozdawcze w Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Damnicy. Wójt gminy podziękował strażakom za ofiarną służbę na rzecz mieszkańców 

gminy. 

24. W dniu 27 lutego 2019r. w Sali Lustrzanej Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego im. Marynarza Polskiego w Damnicy odbyło się XVI Powiatowe 

Spotkanie z Poezją (Nie)Profesjonalną. W spotkaniu wziął udział wójt gminy oraz radna 

Iwona Mędrkiewicz. 

25. W  związku ze zmianą ustawy o dowodach osobistych i rekonfiguracji Systemu Rejestrów 

Państwowych przez Ministerstwo Cyfryzacji, przyjmowanie wniosków   i wydawanie 

dowodów osobistych w dniu 1 marca 2019 r. (piątek) odbywać się będzie tylko do 

godziny 11.30. 

26. Wójt Gminy miał przyjemność spotkać się z młodymi, utalentowanymi mieszkańcami 

gminy Damnica, którzy realizują swoje marzenia i osiągają sukcesy promując tym samym 

Gminę Damnica. 

Patrycja Pałucka obdarzona wspaniałym głosem jest czynną wokalistką od 10 lat.                 

W 2018 r. wystąpiła w programie „Śpiewajmy razem All Together Now”. Po 

uczestnictwie w programie wyciągnęła rękę po swoje marzenia, przygotowała swój 



własny singiel i chce nagrać teledysk. Patrycja zaprezentuje swój singiel podczas imprez 

plenerowych organizowanych przez Gminę (Dni Damnicy, Dożynki). 

Przemysław Runowski  „Kosiarz” jeden z najbardziej utalentowanych polskich 

pięściarzy, zdobywca tytuł młodzieżowego mistrza świata . Na 17 stoczonych walk 

żadnej nie przegrał  a  3 wygrał przez nokaut. Swoją przygodę  z boksem rozpoczął pod 

okiem trenera Fiodora Łapina, obecnie trenuje w KSW Róża Karlino pod skrzydłami 

mentora – trenera Tomasz Różańskiego. Bokser zadeklarował  promowanie w następnych 

walkach  loga i barw Damnicy, a w najbliższym czasie herb Gminy pojawi się na Jego 

koszulce i szlafroku bokserskim. 

Paulina Talenta gra w żeńskiej drużynie piłkarskiej.  Jest zawodniczą Pogoni Tczew – na 

pozycji środkowy pomocnik, gra również  w żeńskiej drużynie Szkoły Mistrzostwa 

Sportowego , która wygrała wojewódzki finał igrzysk młodzieży w futsalu, oraz 

mistrzostwa województwa na boisku trawiastym. W plebiscycie Głosu Pomorza na 

najlepszego sportowca , zajęła trzecie miejsce. 

27. Dnia 1 marca 2019r. o godz. 17:00 w sali widowiskowej Centrum Edukacji i Kultury        

w Damnicy odbędzie się IV Damnicka Biesiada Muzyczna. W programie wspólne 

muzykowanie z zespołami ” Damniczanki,” „Klęcinianki”, „KGW Stowięcino”. 

Serdecznie zapraszam wszystkich do wspólnego biesiadowania. 

28. W dniach 6 – 7 marca 2019r.(mężczyźni) i w dniu 27 marca 2019r. (kobiety) odbędzie się 

w Słupsku przy ul. Szarych Szeregów 14 (budynek B)  kwalifikacja wojskowa dla osób 

z terenu gminy Damnica. Kwalifikacja wojskowa jest obowiązkowa. 

29. W ramach bezpłatnych badań profilaktycznych w dniu 7 marca br. w godzinach od 10:00 

do 16:00  przy pałacu w Bobrownikach w mobilnej pracowni wykonywane będą badania 

mammograficzne. Badanie wykonywane jest przez wyspecjalizowany i bardzo 

doświadczony personel medyczny LUX MED. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas odpowiadał na pytania radnych dotyczące przedstawionej 

informacji. 

 

Ad. 3 

Informacja z realizacji wniosków radnych i sołtysów zgłoszonych na poprzednich sesjach 

oraz w okresie międzysesyjnym. 

I. Wnioski przekazane do realizacji Wójtowi Gminy: 

1. Jakie są plany lub jakie podjęto działania zmierzające do poprawy ciągu 

komunikacyjnego w obrębie ulicy M. Konopnickiej w Damnicy? 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 4 lutego 2019r. 

Na rok 2019 zaplanowano wykonanie dokumentacji projektowej i uzyskanie zezwolenia na 

realizację inwestycji drogowej dla budowy drogi na ulicy Konopnickiej z poszerzeniem                  

i przedłużeniem do drogi powiatowej. Z uwagi na problemy z posiadaniem prawa własności 

do nieruchomości przewiduje się w roku bieżącym uzyskać wymagane zgody a następnie 

starać się o dofinansowanie do zadania inwestycyjnego. 

2. Wykonać miejsca parkingowe na osiedlu przy ulicy Leśnej w Damnicy oraz realizować 

plany związane z dalszą modernizacją ulicy Leśnej. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 4 lutego 2019r. 



Gmina nie ma możliwości prawnych realizacji wniosku z uwagi na brak prawa własności do 

nieruchomości. Działka jest własnością Lasów Państwowych. Proponowana przez właściciela 

zamiana, na mocy której gmina nabyłaby własność terenu nie była korzystna dla Gminy. 

Aktualnie Lasy Państwowe udostępniają mieszkańcom wnioskowaną lokalizację na cele 

postojowe. Utwardzenia terenu będzie mogło być wykonane po przejęciu terenu na 

korzystniejszych warunkach. W sprawie przebudowy ulicy Leśnej przewiduje się w latach 

kolejnych dokończenie inwestycji zgodnie z dokumentacją projektową. 

3. Opracować projekt oświetlenia ulicznego w Zagórzycy na odcinku od skrzyżowania przy 

kościele do posesji nr 27a. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 4 lutego 2019r. 

Rozpoczęto procedurę w sprawie uzyskania decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu 

publicznego dla powyższego zadania, co będzie podstawą dla opracowania projektu 

oświetlenia. Budowę oświetlenia przewiduje się zrealizować po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji w latach 2019-2020. 

4. Rozważyć możliwość modernizacji całej ulicy Parkowej w Damnicy łącznie                                

z nawierzchnią  a szczególnie należy poprawić stan skrzyżowania tej ulicy z ulicą 

Szkolną. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 4 lutego 2019r. 

Zadanie powyższe nie jest ujęte w budżecie na 2019 rok dlatego nie ma możliwości realizacji 

wniosku w roku bieżącym. Nie mniej jednak Gmina posiada dokumentację projektową 

przebudowy tej drogi, która może być podstawą do złożenia wniosku o dofinansowanie. 

5. Zorganizować spotkanie z Dyrekcją Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad          

w sprawie wykonania bezpiecznego przejścia dla pieszych przez drogę krajowa nr 6               

w miejscowości Sąborze w drogę gminną w kierunku Warblewa. 

Pismem z dnia 22 stycznia 2019r. Wójt Gminy wystąpił z prośbą o wyznaczenie terminu        

i miejsca spotkania w przedmiocie wykonania bezpiecznego przejścia dla pieszych przez 

drogę  krajową nr 6 w miejscowości Sąborze.  

Dnia 30 stycznia 2019r. GDDKiA Rejon w Słupsku poinformowała, iż w sprawie 

wyznaczenia przejścia dla pieszych i wykonania pasa skrętu w lewo w rejonie skrzyżowania 

drogi krajowej nr 6 z drogą gminną w m. Sąborze udzielono wyjaśnień w piśmie 

skierowanym do radnego Rady Gminy Damnica Pana Łukasza Malinowskiego. GDDKiA w 

chwili obecnej nie widzi możliwości wyznaczenia przejścia dla pieszych i wykonania pasa 

skrętu w lewo w obszarze wskazanego skrzyżowania. Przedmiotowy odcinek drogi zgłoszony 

zostanie do uwzględnienia w planach inwestycyjnych w kolejnych latach. 

6. Zamontować oświetlenie przy boisku w miejscowości Sąborze. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 28 stycznia 2019r. 

W planie inwestycyjnym na bieżący rok i kolejne lata nie jest przewidziane wykonanie 

inwestycji dotyczącej montażu oświetlenia przy boisku w miejscowości Sąborze. 

Przedmiotową inwestycję można wykonać ze środków funduszu sołeckiego. 

7. Wykonać oświetlenie wzdłuż ulicy Dolnej w Damnicy – działka Nr 116 w kierunku 

nowo wybudowanych domów do działki Nr 109 oraz wykonać oświetlenie wzdłuż ulicy 

Polnej w Damnicy – działka Nr 260. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 31 stycznia 2019r. 



W budżecie gminy na rok 2019 zaplanowano środki finansowe na oświetlenie gminne. 

Propozycje składane przez radnych oraz mieszkańców gminy zostaną przedstawione w 

najbliższym czasie Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji celem 

zaopiniowania do planu inwestycyjnego. 

8. Zamontować hydrant p.poż. na ulicy Polnej – dz. Nr 260. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 31 stycznia 2019r. 

W pobliżu działki nr 260 na istniejącej sieci wodociągowej (skrzyżowanie dróg) znajduje się 

hydrant p.poż. Aby postawić hydrant na działce nr 260 należałoby wykonać pełną 

dokumentację techniczną nowej sieci wodociągowej. Nie mniej jednak planowane jest w 

przyszłości zaprojektowanie sieci wodociągowej w tym obszarze celem połączenia 

wodociągu w Budach z wodociągiem na ul. Polnej. W planie tym uwzględnione zostaną także 

hydranty. 

9. Zamontować lustro drogowe przy ulicy Witosa w Damnicy k. kościoła, co znacznie 

poprawi i ułatwi bezpieczny wyjazd z ulicy Przemysłowej – działka Nr 160. 

Pismem z dnia z dnia 22 stycznia 2019r. Wójt Gminy  wystąpił do Starostwa Powiatowego         

w Słupsku z wnioskiem o posadowienie lustra drogowego przy ul. Witosa w Damnicy            

k. kościoła.  

10. Wykonać chodnik w Damnicy wzdłuż działki Nr 2017 w kierunku miejscowości Budy, 

co poprawi bezpieczeństwo pieszych uczęszczających to drogą. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 31 stycznia 2019r. 

Gmina Damnica wystąpi z wnioskiem o przedłużenie istniejącego chodnika na ul. Szkolnej aż 

do miejscowości Budy. 

11. Rozważyć możliwość nieodpłatnego udostępnienia w sezonie zimowym sal 

gimnastycznych przy szkołach w Damnie i Damnicy dla Klubów Sportowych na 

treningi. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 22 stycznia 2019r. 

Na podstawie obowiązujących przepisów – uchwała Nr XIII/93/09 Rady Gminy Damnica            

z dnia 27 września 2009r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania bazy lokalowej szkół              

i placówek oświatowych  prowadzonych przez Gminę Damnica, szkoła nie ma możliwości 

udostępnienia swojej bazy lokalowej bez umowy oraz nieodpłatnie. Wójt Gminy planuje 

nowelizację obowiązującej uchwały a tym samym wprowadzenie możliwości udzielenia 

obniżenia stawek za wynajem. 

12. Rozważyć wniosek o utworzenie w Urzędzie Gminy Damnica stanowiska ds. sportu, 

rekreacji i turystyki. Uzasadnienie wniosku w załączeniu. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 15 lutego 2019r. 

Zarządzeniem Nr 13/2019 Wójta Gminy Damnica z dnia 21 stycznia 2019r. w sprawie 

Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy Damnica wyodrębnione zostało stanowisko ds. 

promocji i współpracy z organizacjami. 

13. Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku o ustawienie znaku D-42 (teren 

zabudowany) na wjeździe do miejscowości Łojewo. 

Pismem z dnia 28 stycznia 2019r. Wójt Gminy wystąpił do Zarządu Dróg Powiatowych                    

w Słupsku o ustawienie znaku D-42 (teren zabudowany) na wjeździe do miejscowości 

Łojewo. ZDP w Słupsku wystąpił do Starostwa Powiatowego w Słupsku o zwołanie komisji i 

przeprowadzenie wizji w terenie. 



14. Podjąć rozmowy z powiatem o potrzebie budowy chodnika przy drodze powiatowej                

w miejscowości Łojewo w rejonie wąwozu oraz uwzględnić w planach finansowych 

gminy środki na ewentualne współfinansowanie tego przedsięwzięcia. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 4 lutego 2019r. 

W budżecie Gminy Damnica na rok bieżący nie zaplanowano środków finansowych                        

z przeznaczeniem to powyższe zadanie. Na rok bieżący zaplanowana jest rozbudowa 

kanalizacji w Łojewie tzw. Stara wieś, która w swoim zakresie będzie miała uwzględniony 

remont istniejącego chodnika wzdłuż bloków. Propozycja budowy chodnika 

współfinansowanego przez Gminę i Powiat wzdłuż wąwozu przedstawiona zostanie przy 

planowaniu budżetu na lata kolejne. 

15. Rozważyć możliwość zainstalowania dwóch nowych lamp w miejscowości Bięcino tj. 

przy posesji nr 54 oraz przy drodze brukowej przy posesji nr 49. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 4 lutego 2019r. 

W planie inwestycyjnym na rok bieżący i kolejne lata nie przewiduje się wykonania 

inwestycji dotyczącej montażu oświetlenia przy posesji nr 49 w miejscowości Bięcino. W 

dniu 05 lutego br. odbędzie się wizja w terenie z pracownikiem merytorycznym ds. 

infrastruktury technicznej oraz przedstawicielem Energa w sprawie umieszczenia punktu 

świetlnego na istniejącym słupie energetycznym przy posesji nr 54 w Bięcinie. Wniosek 

zostanie przedstawiony Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji w celu 

zaopiniowania. 

16. Dokonać naprawy lampy solarnej w miejscowości Świecichowo przy drodze betonowej 

za posesją nr 22e. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 4 lutego 2019r. 

Naprawa lampy solarnej w miejscowości Świecichowo została zlecona profesjonalnej firmie 

zajmującej się naprawą przedmiotowych oświetleń. 

17. W budżecie Gminy Damnica zabezpieczyć środki finansowe na opracowanie projektu         

a w perspektywie czasu budowę świetlicy wiejskiej połączonej z salą tradycji regionalnej, 

wspólnej dla sołectwa Damno i Bobrowniki oraz podjąć działania w celu nabycia do 

zasobu komunalnego gminy działki nr 9/17 i nr 9/24 w obrębie Bobrowniki                                

z przeznaczeniem na lokalizacje budowy wspólnej świetlicy wiejskiej dla sołectw Damno 

i Bobrowniki. 

Odpowiedź Wójta Gminy z dnia 04 lutego 2019r. 

W budżecie Gminy Damnica na 2019r. nie zabezpieczono środków finansowych na 

wnioskowane zadanie (wykup nieruchomości, dokumentacja projektowa). Proponowana 

lokalizacja świetlicy wiejskiej może być trudna do realizacji i istnieje ryzyko, że poniesione 

koszty będą niewspółmierne do osiągniętych korzyści. Działka nr 9/24 w obrębie Bobrowniki 

jest terenem podmokłym, mało stabilnym oraz należy do obszaru Natura 2000, co również 

może stanowić problem w realizacji przedsięwzięcia. Wykonanie zadania należy 

przeanalizować podczas planowania budżetu gminy na lata kolejne. 

18. Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku o przeprowadzenie pielęgnacji 

drzew i krzewów na poboczu drogi powiatowej Skibin-Łebień. 

Pismem z dnia 01 lutego 2019r. Wójt Gminy wystąpił do Zarządu Dróg Powiatowych                    

w Słupsku o rozważenie możliwości wykonania cięć pielęgnacyjnych drzew oraz krzewów         

w pasie drogowym drogi powiatowej na odcinku Skibin-Łebień. 



19. Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku o wykonanie przeglądu drzew                  

i przycięcia gałęzi drzew przy drogach powiatowych na odcinkach: Bięcino-Mrówczyno; 

Mrówczyno-Świecichowo i Mrówczyno-Damnica oraz we wskazanych miejscowościach. 

20. Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku o przycięcie koron drzew przy 

drodze powiatowej nr 1144G w miejscowości Świtały. 

Pismem z dnia 11 lutego 2019r. Wójt Gminy wystąpił do Zarządu Dróg Powiatowych o 

rozważenie możliwości cięć pielęgnacyjnych drzew rosnących w pasie drogowym 

wskazanych dróg. 

Pismem z dnia 21 lutego 2019r. Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku poinformował, iż w 

związku z ograniczonym funduszem, na dzień dzisiejszy nie planuje wykonania prac 

związanych z pielęgnacją zadrzewienia. Jednakże, w przypadku wykazania chęci współpracy 

Gminy Damnica z Zarządem, możliwe będzie, w miarę możliwości Obwodu Drogowego Nr 2 

w Główczycach, wykonanie powyższych prac wspólnie. 

21. Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku o uzupełnienie ubytków                            

w nawierzchni drogi powiatowej nr 1144G w miejscowości Świtały oraz 

przeprowadzenie kompleksowego przeglądu dróg powiatowych na terenie Gminy 

Damnica i dokonania ich naprawy.  

Pismem z dnia 5 lutego 2019r. Wójt Gminy wystąpił do Zarządu Dróg Powiatowych w 

Słupsku o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi G51 w m. Świtały. 

Zarząd Dróg Powiatowych w Słupsku pismem z dnia 20 lutego 2019r. poinformował,             

iż w lutym 2019r. na wnioskowanym odcinku drogi został wykonany remont cząstkowy masa 

na zimno. 

II. Wnioski przekazane do realizacji do Zakładu Gospodarki Komunalnej                        

w Damnicy: 

1. W budżecie gminy na lata 2019 – 2020 zaplanować środki finansowe na wykonanie 

bieżącej konserwacji istniejącego rowu odwadniającego, zlokalizowanego na działce            

nr 169 w miejscowości Sąborze. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 31 stycznia 2019r. 

W miesiącu lutym br. ZGK przystąpi do wycinki zakrzaczeń, które nie wymagają decyzji             

o wycince. Pomoże to na oszacowanie stanu faktycznego lokalizacji rowu oraz pozwoli na 

oszacowanie wysokości środków finansowych potrzebnych do odtworzenia rowu. 

2. Wykonać naprawę ogrodzenia (brak przęseł, ubytki) przy ulicy Korczaka w Damnicy. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 31 stycznia 2019r. 

Ubytki w ogrodzeniu przy ulicy Korczaka w Damnicy zostały uzupełnione siatką 

ogrodzeniową. 

3. Oczyścić skarpę przy drodze gminnej w Zagórzycy na odcinku od kościoła w kierunku 

do posesji nr 27a oraz wykonać studzienkę zbierającą wodę opadową. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 31 stycznia 2019r. 

Skarpa przy drodze gminnej w Zagórzycy na odcinku od kościoła w kierunku posesji nr 27a 

zostanie oczyszczona jak tylko pozwolą na to warunki atmosferyczne. 

4. Uprzątnąć zalegające liście na skarpie przy hydroforni w Zagórzycy oraz przyciąć 

gałęzie o odrosty wokół drzew. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 31 stycznia 2019r. 

Porządkowanie skarpy przy hydroforni w Zagórzycy jest w trakcie realizacji. 



5. Uzupełnić wybitą szybę w wiacie przystanku autobusowego w miejscowości Zagórzyca. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 31 stycznia 2019r. 

Wybita szyba w wiacie przystanku autobusowego w Zagórzycy została uzupełniona. 

6. We własnym zakresie poprawić stan chodnika przy drodze powiatowej od skrzyżowania     

w Bobrownikach przez park w kierunki Skibna – wyrównać płytki, udrożnić zarwane 

przepusty. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 31 stycznia 2019r. 

Naprawa chodnika przy drodze powiatowej na odcinku od skrzyżowania w Bobrownikach 

przez park w kierunku Skibna nie jest w gestii ZGK. Jednak jeżeli po przeglądzie tego 

chodnika okaże się, że nie będzie potrzebny duży nakład pracy do naprawa zostanie 

wykonana. 

7. Posypywać na bieżąco piaskiem odcinek ulicy Leśnej ( górka za OSzW i zakręt). 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 31 stycznia 2019r. 

Ulice posypywane są piaskiem na bieżąco, jak tylko wystąpią niesprzyjające warunki 

atmosferyczne. 

8. Naprawić zarwany wjazd na boisko w miejscowości Sąborze. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 31 stycznia 2019r. 

Zarwany wjazd na boisko w miejscowości Sąborze zostanie naprawiony na wiosnę, kiedy 

nastąpią dogodne warunki atmosferyczne. 

9. Poprawić stan schodów wejściowych (wejście główne) do kościoła w Damnie – 

uzupełnić ubytki w stopniach betonowych, pokryć betonem odkryte kątowniki betonowe. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 26 lutego 2019r. 

Schody przy kościele w Damnie zostaną naprawione poprzez uzupełnienie ubytków betonu w 

terminie do 15 kwietnia 2019r. 

10. Rozważyć możliwość posadowienia wiaty na przystanku autobusowym w Bobrownikach 

przed skrzyżowaniem w kierunku Główczyc. 

Odpowiedź Dyrektora ZGK w Damnicy z dnia 15 lutego 2019r. 

Wiata przystankowa w Bobrownikach ustawiona zostanie w terminie do dnia 28 lutego 2019r. 

Obecnie wiata jest w trakcie remontu, ponieważ pochodzi z odzysku. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas odpowiadał na pytania radnych dotyczące  informacji. 

 

Ad. 4 

Informację o działalności świetlic wiejskich działających na terenie gminy Damnica 

przedstawił Pan Grzegorz Gurłacz Dyrektor Centrum Edukacji i Kultury w Damnicy. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu – załącznik nr 1. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż wpłynęła autopoprawka Wójta Gminy do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019 rok. 

 

 



Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż autopoprawka do projektu uchwały omówiona 

została na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy autopoprawka wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie autopoprawki do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019 rok. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż wniosek o wprowadzenie autopoprawki do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019r. został przyjęty. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Damnica na 2019r. wraz z autopoprawką został omówiony na posiedzeniach Komisji 

Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019r. i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2019r..  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 



Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/43/2019 w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Damnica została podjęta. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2019-2025. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż wpłynęła autopoprawka Wójta Gminy do 

projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2019-2025. 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż autopoprawka do projektu uchwały omówiona 

została na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy autopoprawka wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej autopoprawki do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie autopoprawki do 

projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2019 – 2025. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Damnica na lata 2019-2025. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż wniosek o wprowadzenie autopoprawki do 

projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2019-2025 został przyjęty. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2019-2025 wraz z autopoprawką 

został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 



Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2019-2025      

i ogłosił wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2019-2025..  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/44/2019 w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2019-2025 została podjęta. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu wynajmowania bazy lokalowej szkół 

prowadzonych przez Gminę Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

Regulaminu wynajmowania bazy lokalowej szkół prowadzonych przez Gminę Damnica 

został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie wprowadzenia Regulaminu wynajmowania bazy lokalowej szkół prowadzonych 

przez Gminę Damnica  i ogłosił wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu wynajmowania bazy lokalowej szkół 

prowadzonych przez Gminę Damnica..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 



NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/45/2019 w sprawie wprowadzenia 

Regulaminu wynajmowania bazy lokalowej szkół prowadzonych przez Gminę Damnica 

została podjęta. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Wandy Chotomskiej               

w Domaradzu. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej im. Wandy Chotomskiej w Domaradzu został omówiony na posiedzeniach 

Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Wandy Chotomskiej w Domaradzu i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Wandy Chotomskiej w 

Domaradzu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Sławomira 

Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marcin Jarzmicki 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/46/2019 w sprawie likwidacji Szkoły 

Podstawowej im. Wandy Chotomskiej w Domaradzu została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej                         

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Damnica. 

 



Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

gminy Damnica został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Damnica  i ogłosił wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Damnica. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/47/2019 w sprawie zmiany 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie gminy Damnica została podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej            

w Damnicy. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie nadania statutu 

Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Damnicy został omówiony na posiedzeniach 

Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Damnicy i ogłosił 

wynik głosowania: 

 

 

 

 



Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej          

w Damnicy 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/48/2019 w sprawie nadania statutu 

Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Damnicy została podjęta. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie Damnickiego Bonu dla Malucha. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie Damnickiego Bonu 

dla Malucha został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie Damnickiego Bonu dla Malucha i ogłosił wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie Damnickiego Bonu dla Malucha..  

Wyniki głosowaniaŁ 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/49/2019 w sprawie Damnickiego 

Bonu dla Malucha została podjęta. 

 

 



Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz                     

z udziałem w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie lokalu mieszkalnego wraz  z udziałem w nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Damnica został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Radny M.Jarzmicki poinformował, iż na Komisji wyraził swoje stanowisko odnośnie 

sprzedaży mieszkań komunalnych, nie tylko w Mianowicach ale ogólnie w gminie. Stan 

zasobu mieszkań komunalnych w gminie jest bardzo niski. Jeżeli gmina będzie zbywać 

mieszkania komunalne za niewielkie pieniądze wówczas w ogóle ich nie będzie. Co w 

przypadku np. pogorzelców którzy stracą mieszkania w pożarze? Gdzie tych mieszkańców 

gmina umieści. Zdaje sobie sprawę, że mieszkania komunalne wymagają znacznych 

nakładów finansowych na remont tych mieszkań, gdyż muszą odpowiadać wymaganym 

standardom. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby przekształcić te mieszkania w mieszkania 

socjalne, wobec których są mniejsze wymogi. Zapotrzebowanie na mieszkania socjalne w 

naszej gminie jest bardzo duże. Dlatego nie widzi powodu, aby pozbywać się tego 

mieszkania. 

 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski wyjaśnił, iż Rada Gminy Damnica przyjmując program 

gospodarowania zasobem mieszkaniowym gminy zobowiązała Wójta Gminy do zbycia w 

roku bieżącym 4 mieszkań komunalnych i jest to jeden z powodów przeznaczenia tego 

mieszkania do zbycia. Ponadto za zbyciem przemawia też zły stan techniczny mieszkania. 

 

Radny M. Jarzmicki nadal podtrzymuje stanowisko, iż nie widzi możliwości sprzedaży 

mieszkań komunalnych. 

 

Przewodniczący K. Kozina uważa, że jeżeli gmina ma włożyć w remont tego mieszkania ok. 

20 tys. zł., gdzie jest problem m.in. z łazienką, toaletą, to nie ma sensu aby gmina takie koszty 

ponosiła. 

 

Wójt A. Kordylas przypomniał, iż gmina nie ma obowiązku posiadania mieszkań 

komunalnych. Gmina może posiadać mieszkania socjalne lub zamienne. Tak jak radny 

wspomniał gmina winna posiadać mieszkanie, które będzie służyło w sytuacjach 

szczególnych, gdy coś się wydarzy i takie mieszkanie zostanie stworzone. W zasobie, który 

Wójt otrzymał jest 70 mieszkań, wniosków osób, które czekają jest dużo z różnych względów 

m.in. wynajmują na terenie gminy mieszkania i ponoszą z tego tytułu duże opłaty. Natomiast 

za 1 m2 mieszkania socjalnego czynsz wynosi 1 zł, a za 1 m2 mieszkania komunalnego 2 zł. 

Wójt jest za tym, aby gmina budowała takie mieszkania ale nowe. Stan mieszkań 

komunalnych jest fatalny. Mieszkanie w Mianowicach jest niskie, dach do remontu, nie ma 

ogrzewania, łazienki, toalety, schody na piętro są do wymiany i wiele innych rzeczy do 



zrobienia. Obiekt ten jest wspólnotą mieszkaniową a gmina ma w nim udział. W takiej 

sytuacji gmina może ponosić koszty remontu tylko proporcjonalnie do posiadanych udziałów. 

Wójt wystąpi do Rady Gminy o sprzedaż mieszkania w Łojewie na strychu pałacu, które jest 

o bardzo niskim standardzie. Kubatura pałacu jest bardzo duża i gdyby cos się wydarzyło to 

gmina ponosi koszty w stosunku do posiadanych udziałów, które są niewspółmierne wysokie. 

Jeżeli Rada Gminy uchwaliła budżet, w którym trzeba pozyskać ok. 220 tys. zł. i nie wyrazi 

zgody na sprzedaż mieszkań to jak Wójt ma zrealizować budżet. 

 

Radny M. Jarzmicki zwrócił się z pytaniem, czy te 220 tys. zł. Wójt planuje pozyskać tylko ze 

sprzedaży nieruchomości? Uważa, że należało zastanowić się nad tym podwyższając 

wysokość diet dla radnych i wynagrodzenia dla pracowników a nie wyzbywać się zasobów 

mieszkaniowych. Mieszkania komunalne można przekształcić na mieszkania socjalne              

i wówczas standard mieszkania socjalnego może być znacznie niższy. 

 

Wójt A. Kordylas wyjaśnił, iż stan mieszkań komunalnych jest nędzny z wyjątkiem kilku 

mieszkań socjalnych wybudowanych w Karzniczce lub przerobionych z przedszkola w 

Damnicy. Wszystkie te budynki są przedwojenne stąd ich standard jest niewielki. Jeżeli 

gmina ma uzyskać ok, 220 tys. zł. z tytułu sprzedaży m.in. nieruchomości Wójt wykazuje 

Radzie Gminy nieruchomości do zbycia. Wójt uważa, że w tym względzie trzeba patrzeć na 

interes gminy. Obecnie wykonany będzie remont mieszkania komunalnego, którego koszt 

oszacowany jest na  ok. 30 tys. zł., po negocjacjach będzie nieco niższy. Nie można przekazać 

komuś mieszkania o takim standardzie w jaki te mieszkania są. Jeżeli ktoś mieszka  w danym 

mieszkaniu to nie ma problemu ale jeżeli gmina będzie chciała wprowadzić lokatora to 

zgodnie z przepisami mieszkanie musi odpowiadać standardom. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż inicjatywa podwyższenia diet dla radnych           

i sołtysów była jego inicjatywą a nie Wójta i wszelkie uwagi należy kierować do 

Przewodniczącego. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz z udziałem w nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Damnica i ogłosił wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego wraz z udziałem 

w nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica..  

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka 

Szarłot-Dietrich 

 



PRZECIW (2) 

Marcin Jarzmicki, Iwona Mędrkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/50/2019 w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie lokalu mieszkalnego wraz z udziałem w nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica została podjęta. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica  

i ogłosił wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Paweł Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka 

Szarłot-Dietrich 

PRZECIW (2) 

Marcin Jarzmicki, Iwona Mędrkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/51/2019 w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica została podjęta. 



 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy               

z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Damnica został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady 

Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica i ogłosił wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości stanowiącej własność Gminy Damnica.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/52/2019 w sprawie  wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Damnica została podjęta. 

 

Ad. 15 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie z dotychczasowymi 

dzierżawcami umów dzierżawy na okres do trzech lat, nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Damnica na wniosek wnioskodawcy został wycofany z porządku obrad. 

 

 

 

 

 

 

 



Ad. 16 

Projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa Świecichowo i utworzenia dwóch odrębnych 

sołectw. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa 

Świecichowo i utworzenia dwóch odrębnych sołectw został omówiony na posiedzeniach 

Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

 

Radny M. Jarzmicki zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy, jak argumentowała osoba, która 

wnioskowała o utworzenie nowego sołectwa, czym uzasadniała decyzję? 

 

Wójt A. Kordylas wyjaśnił, iż nie ma przy sobie tego wniosku. Wniosek był przedstawiony i 

omówiony na posiedzeniach Komisji. 

 

Przewodniczący K. Kozina przypomniał, iż wszystkie dokumenty wraz z wnioskiem 

mieszkańców udostępnione były na posiedzeniach Komisji i można było się z nimi zapoznać.  

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie podziału sołectwa Świecichowo i utworzenia dwóch odrębnych sołectw i ogłosił 

wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa Świecichowo i utworzenia dwóch odrębnych 

sołectw 

Wyniki głosowania: 

ZA: 4, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Ewa Diegner, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska 

PRZECIW (8) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Marcin Jarzmicki, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Sławomira Seweryńska, Wojciech Wilkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Agnieszka Szarłot-Dietrich 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała w sprawie podziału sołectwa Świecichowo 

i utworzenia dwóch odrębnych sołectw nie została podjęta. 

 

 

 



Ad. 17 

Projekt uchwały w sprawie nadania statutów sołectw Gminy Damnica. 

 

W związku z tym, iż uchwała w sprawie podziału Sołectwa Świecichowo i utworzenia dwóch 

odrębnych sołectw nie została podjęta, Sekretarz M. Bursztynowicz odczytała autopoprawkę 

do projektu uchwały w sprawie nadania statutów sołectw Gminy Damnica: 

„Do projektu uchwały w sprawie nadania statutów sołectw Gminy Damnica wprowadza się 

następujące zmiany: 

1) § 1 uchwały otrzymuje brzmienie: 

„ Uchwala się statuty sołectw Gminy Damnica w brzmieniu określonym w załącznikach 

Nr 1 – 18 do niniejszej uchwały”. 

2) wykreśla się załącznik Nr 12, 

3) załącznikowi Nr 13 nadaje się Nr 12, 

załącznikowi Nr 14 nadaje się Nr 13, 

załącznikowi Nr 15 nadaje się Nr 14 

załącznikowi Nr 16 nadaje się Nr 15 

załącznikowi Nr 17 nadaje się Nr 16 

załącznikowi Nr 18 nadaje się Nr 17 

załącznikowi nr 19 nadaje się Nr 18 

4) w załączniku Nr 15 w § 2 ust. 3 otrzymuje brzmienie: 

„Obszar jednostki pomocniczej obejmuje miejscowości: Świecichowo i Mrówczyno”. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy autopoprawka wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie autopoprawki do 

projektu uchwały w sprawie nadania statutów sołectw Gminy Damnica i ogłosił wynik 

głosowania: 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka do projektu uchwały.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 



Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż autopoprawka do projektu uchwały w sprawie 

nadania statutów sołectw Gminy Damnica została przyjęta. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie nadania statutów sołectw Gminy Damnica i ogłosił wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania statutów sołectw Gminy Damnica 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/53/2019 w sprawie  nadania statutów 

sołectw Gminy Damnica została podjęta. 

 

Ad. 18 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Gminy Damnica został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie zmiany Statutu Gminy Damnica i ogłosił wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Damnica 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 



NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/54/2019 w sprawie  zmiany Statutu 

Gminy Damnica została podjęta. 

 

Ad. 19 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Damnica na 2019r. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu 

pracy Rady Gminy Damnica na 2019r. został omówiony na posiedzeniach Komisji Rady 

Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Damnica na 2019r. i ogłosił wynik 

głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Damnica na 2019r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/55/2019 w sprawie   uchwalenia 

planu pracy Rady Gminy Damnica na 2019r. została podjęta. 

 

Ad. 20 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica 

na 2019r. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów 

pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica na 2019r. został omówiony na posiedzeniach 

Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 



Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie imienne w przedmiocie projektu uchwały    

w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica na 2019r. i ogłosił 

wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica 

na 2019r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Paweł Cisek, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, 

Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł 

Obert, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Monika Hetnarowicz 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr VI/56/2019 w sprawie   uchwalenia 

planów pracy stałych komisji Rady Gminy Damnica na 2019r. została podjęta. 

 

Ad. 21 Interpelacje i zapytania radnych 

 

Radna I. Mędrkiewicz zgłosiła wnioski w następujących sprawach: 

1) dokonać naprawy stanu nawierzchni ulicy Korczaka w Damnicy, problem złego stanu 

drogi zgłaszają mieszkańcy, obecny stan drogi zagraża bezpiecznemu poruszaniu się po 

niej pojazdów, 

2) wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych w Słupsku o zamontowanie lustra drogowego na 

skrzyżowaniu ulic Szkolnej i Lipowej w Damnicy. 

 

Radna A. Szarłot-Dietrich zgłosiła wnioski w następujących sprawach: 

1) rozważyć możliwość montażu dodatkowej lampy w miejscowości Karzniczka przy posesji 

nr 28, 

2) dokonać zmiany godzin zapalania się i gaszenia lamp oświetlenia ulicznego                     

w miejscowości Karzniczka. 

 

Ad. 22 Wolne wnioski i informacje 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy Damnica, zgodnie                            

z obowiązującymi przepisami złożył do Rady Gminy Damnica sprawozdanie za 2018 rok         

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli, na poszczególnym stopniu awansu 

zawodowego, w szkołach prowadzonych przez Gminę Damnica. 

Ze sprawozdaniem można zapoznać się na stanowisku ds. obsługi Rady Gminy. 

 



Sołtys R. Zieliński zwrócił się z wnioskiem o rozważenie możliwości zakupu pomieszczenia 

kuchni od właściciela mieszkania przylegającego do świetlicy wiejskiej w Świecichowie          

i przekazanie na potrzeby świetlicy wiejskiej. Właścicielka mieszkania chce sprzedać  to 

pomieszczenie a przy świetlicy pomieszczenie kuchenne bardzo się przyda. Natomiast w 

kwestii remontu dachu na budynku świetlicy, to mieszkanie znajdujące się nad świetlicą jest 

mieszkaniem gminnym i nikt inny nie ma tam udziału. 

 

Wójt A. Kordylas odpowiedział, iż sama inicjatywa remontu jest jak najbardziej zasadna, 

jednak potrzebne na to są środki. Wymiana eternitu to nie są koszt duże. Obecnie gmina 

przymierza się do wywiezienia eternitu, który złożony jest na działce gminnej. Do 2032 roku 

należy wymienić eternit. Jeżeli ktoś robi to prywatnie wówczas otrzymuje dofinansowanie w 

100% z powiatu, natomiast instytucje pokrywają koszty w całości. Samo zdjęcie eternitu to 

jedno a drugie to trzeba kupić dach. Wymiana dachu to koszt ok. 100 tys. zł. Jeżeli 

znajdziemy takie środki to jako Wójt jestem za remontem ale należy zdać sobie sprawę, że 

środki te trzeba zdjąć z innych miejsc, które planujemy do realizacji. Jeżeli chodzi o 

pomieszczenie kuchni to właścicielka winna wystąpić z ofertą i wówczas przeanalizujemy ją. 

 

Ad. 23 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14:05 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady VI Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina 


